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Zápis z jednání komise pro revitalizaci sídliště Šipší ze dne 21.ledna 2008 

 

Den a hodina konání: 21.ledna 2008, v 15.30 hodin 

 

Místo konání: zasedací místnost ZŠ Jana Palacha 

 

Přítomni: viz prezenční listina: 

Hosté: MVDr.Vančura, M.Komárková –OBSD, Mgr.Roudný, Pí Blahníková, 

pí Hvězdová, p.Pilař, Ing.arch.V.Vašut, MgA.Viktor Vlach, Ing.arch.M.Kremla, zástupci 

domu 139 - 141 

 

 

Program jednání: 

 

 Zahájení, prezence, představení architektů 

 Prezentace –Návrh stavby 2.etapy realizace dopravního generelu sídliště Šipší v Kutné 

Hoře 

 Diskuse 

 Závěr 

 

 

Zahájení,prezence, představení architektů 

 Dnešní jednání proběhlo v zasedací místnosti Zákl.školy Jana Palacha. Za tuto 

možnost vyjádřil předseda komise Ing.Jirásek panu řediteli poděkování, protože takto 

mohla proběhnout prezentace firmy pro širší počet lidí a také proběhnout i diskuse 

k danému tématu. Po prezenci předal úvodní slovo panu ing.Kremlovi z odboru 

investic, který představil architekty, kteří představí „Návrh stavby 2.etapy realizace 

dopravního generelu sídliště Šipší v Kutné Hoře“ a budou odpovídat na případné 

dotazy. 

 

Prezentace 

 

 Základní idea: řešenou oblast rozdělují pomyslně do tří pásů. Vnější slouží jako 

obslužný. Zajišťuje dopravní průjezdnost územím a poskytuje parkovací místa. 

Nejširší střední pruh je vyhrazen pro bydlení a odpočinek, v čele zakončen základní 

školou. Zde je vstup respektive vjezd autům zakázán. Maximální možný pohyb pěších 

obyvatel a dětí do školy se bude odehrávat v této bezpečné zóně. Vše vychází z této 

základní myšlenky. 

 Dopravní řešení: V současnosti slepou ulici Havířská stezka  propojit s kolmou ulicí 

Jana Palacha. Po jedné straně ji lemovat kolmými, po druhé podélnými parkovacími 

stáními. Stejné uspořádání parkovacích míst provést i na druhé straně ulice Studentů. 

Obě ulice se posouvají parkovacími místy co nejvíce ke štítovým stěnám panelových 

domů. Odstraňují se tak malé travnaté plochy, které jsou špatně využitelné. 

Komunikaci Jana Palacha, která odřezává základní školu od obytných domů, navrhují 

v předprostoru školy přerušit. Projíždějící auta by musela projet ulicemi Studentů a 

Havířskou stezkou. Škola se tak opticky, ale především funkčně propojí se zástavbou. 

Děti nebudou ohrožovány projíždějícími auty a vytvoří se příjemný prostor pro jejich 

aktivity. 

 Doprava v klidu: parkování, to je nejbolavější místo města i samotného sídliště.Výše 

popsanými úpravami se navyšuje na 115 stání ( oficiálně je kapacita cca 50 míst.). 
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 Řešení parteru: navrhují uživení parteru, posunutí pěších komunikací co nejblíže 

k proskleným výlohám ( pronajímané prostory přímo v budovách panelových domů-

obchůdky, provozovny ).Frekvence procházejících by měla být dostatečným impulsem 

pro obchodníky-Atraktivní výlohy- mohly by rozběhnout oživovací proces. Tímto 

posunem by se také zvětšila využitelná plocha vnitrobloku. 

Přízemním bytům v domech 136-138 a 142-144 by byla nabídnuta možnost vytvoření 

předsazených terásek. Jednak by pomohly odclonit procházející obyvatele od 

přízemních bytů, ale především by parteru dodaly příjemný lidský detail. 

Diskuse 

 K jednotlivým grafickým znázorněním byly dotazy 

 Mgr.Roudný  – jako ředitel školy upozornil na nebezpečí provozu v  ulici Studentů, 

tam má škola svou školní družinu. Děti nejsou zvyklé dávat tam větší pozor, musel by 

se vyřešit  východ  ( např. udělat jiný východ u lékárny, nebo zvětšit výhled zrušením 

několika parkovacích míst) 

 Kde bude parkování pro tělesně postižené?  – před ZŠ, byla by výjimka 

 Pí Komárková –OSBD –jedná se o předterasy, kdo by to financoval? Město ? Jsou to 

družstevní byty. Obyvatelé by dostali pouze nabídku a realizaci by si museli zaplatit 

sami, 

 Zástupci domu 139 – 141 upozornili na nevýhodnost tohoto řešení pro jejich dům, 

nyní klidné místo pro školáky, pak automobilový provoz, 

 Diskutována vhodnost využití prostorů u štítových stran domů. Názory byly často 

protichůdné, 

 Na žádost předsedy komise bude zpracován prezentační „plakát“ pro vystavení do 

skříňky komise pro informovanost obyvatelů sídliště. 

 

 

Závěr 

 Závěrem pan předseda poděkoval všem za účast, p.architektům za prezentaci a 

p.Roudnému za možnost hostování na půdě školy. 

 

 

Příští jednání komise se koná 10.3 2008 v 15.30 hodin v malé zasedací 

místnosti  MÚ Kutná Hora -Vlašský dvůr 
 

 
Zapsala: Děkanovská Alena 

Zápis ověřil:Ing.Jirásek Zdeněk 


